
Za nami druga odsłona IV Kongresu Kociewskiego – w Starogardzie Gdańskim.  

 

W dniu 3 lipca 2010 r. odbył się starogardzki dzień kongresowy zorganizowany pod 

hasłem kultura Kociewia. Spotkanie odbyło się w auli Państwowej Szkoły Muzycznej i 

zgromadziło regionalistów oraz przyjaciół ziemi kociewskiej. W trakcie sesji miało miejsce 

kilkanaście wystąpień przedstawicieli nie tylko świata nauki, ale i przedstawicieli instytucji 

aktywnych w obszarze kultury. Spotkanie rozpoczął referat senatora RP Andrzeja Grzyba na 

temat „Jak się ma Kociewie?”, w którym zaprezentował on najwaŜniejsze dokonania i 

inicjatywy naszego regionu w ostatnim czasie. W trakcie sesji nie zabrakło takŜe wątku 

poruszającego problematykę gwary kociewskiej. Zebrani goście mieli bowiem okazję 

usłyszeć wystąpienie prof. Marii Pająkowskiej-Kensik pt. „Dialekt Kociewia jako wyznacznik 

toŜsamości kulturowej”. 

KaŜde kongresowe spotkanie obfituje w nowe doświadczenia, pokazuje, co juŜ udało się 

uczynić dla naszego regionu, a co jeszcze pozostaje wyzwaniem. Sesja kongresowa w stolicy 

Kociewia wniosła szerszą perspektywę w promowanie bogactwa kulturowego regionu, 

zsumowała jego dorobek, a co najwaŜniejsze przyniosła postulaty do realizacji w przyszłości. 

 

[Magda Pozorska] 

 






